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§ 52 Remiss från kommunstyrelsen om Uppdrag budget 2024 -
Identifiera och föreslå vilka förändringar på energimarknaden som 
krävs för att de som bor och verkar i Malmö ska få rimliga elpriser, 
MN-2025-681 

MNN-2025-25 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen och berörda nämnder har arbetat med att identifiera och föreslå sådana 
förändringar på energimarknaden som krävs för att de som bor och verkar i Malmö ska få 
rimliga och förutsägbara elpriser. I den resulterande rapporten beskrivs elmarknaden och 
vad som påverkar elpriset i Malmö, samt slutsatser och förslag på åtgärder som bland annat 
kan bidra till Malmö stads påverkansarbete. Miljöförvaltningen gör bedömningen att 
rapporten är ett omfattande och bra kunskapsunderlag, men att vissa delar av rapporten är 
mindre relevanta utifrån uppdraget och att vissa förändringar av rapportens innehåll, 
struktur och slutsatser behövs. 

Beslut 

1. Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Grahn (M) meddelar att hon avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 52 a. 

Jenny Bengtsson (SD) meddelar att hon avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 
52 b. 

Tobias Petersson (V) meddelar att han avser inkomma med en skriftlig reservation, bilaga § 
52 c. 

Yrkanden 
Tobias Petersson (V) yrkar att miljönämnden i sitt yttrande ska ta ställning för: 

• att Malmös Energi och Hållbarhet bolag kartlägger behovet av nödvändig
kompetens med sikte på att bygga upp och utveckla den internt (adderas under
”avslutande diskussion” som punkt sex på sida två).

• att bolaget omgående utreder möjligheten att skapa portabla solparker för
områden som väntar på exploatering (adderas till ”Om ökad elproduktion” på
sida fem).

• att bolaget verkar för återkommunalisering av stadens el-nät (addera under
”avslutande diskussion” som punkt fem på sida två)

samt 
• att punkt två på sidan sex i förslaget till yttrande stryks.

Ordförande Sofia Hedén (S) yrkar avslag på Tobias Peterssons yrkanden. 

Ewa Bertz (L) yrkar avslag på Tobias Peterssons yrkanden. 
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Jesper Olsson (MP) yrkar avslag på Tobias Peterssons yrkanden. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar först om nämnden bifaller förvaltningens förslag till yttrande, 
sedan om nämnden bifaller Tobias Peterssons förslag till yttrande och finner att 
nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 

Beslutet skickas till
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• MN-2025-681-Tjänsteskrivelse - Remiss om energimarknadsuppdrag
• MN-2025-681-Yttrande - Remiss om energimarknadsuppdrag
• Elmarknadsdesign och elpris  - utredning
• Uppdrag budget 2024 - identifiera och föreslå vilka förändringar på

energimarknaden som krävs
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Särskilt yttrande 

Ärende 8. Remiss från kommunstyrelsen om Uppdrag budget 2024 – Identifiera 
och föreslå vilka förändringar på energimarknaden som krävs för de som bor 
och verkar i Malmö ska få rimliga elpriser, MN-2025-681 

Moderaterna håller med om att det är viktigt att en myndighet får ett tydligt ansvar för Sveriges 
elförsörjning, men vill skicka med att det är viktigt att det inte blir en ny myndighet utöver de 367 
myndigheter som redan finns i Sverige.  

Miljönämnden 2025-03-20 

Helena Grahn (M) 

Katarina Johansson (M) 

Med instämmande av 

Torsten Gunnarson (M) 

Agneta Thor Leander (M) 

Bilaga § 52 a
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Bilaga § 52 b 

Särskilt yttrande 

Remiss om budgetuppdrag att identifiera och föreslå vilka förändringar på 
energimarknaden som krävs för att de som bor och verkar i Malmö ska få 
rimliga elpriser 
MN-2025-681 

Vi Sverigedemokrater delar vissa av nämndens synpunkter, men har också avvikande 
uppfattningar i andra delar, vilka vi vill lyfta med detta särskilda yttrande.  

Att utredningen begränsats till att enbart omfatta elmarknaden är olyckligt, särskilt med tanke på 
Malmös unika möjlighet att påverka uppvärmningskostnaderna, där fjärrvärme spelar en central 
roll. Istället för att ge SYSAV, som är huvudproducent av fjärrvärme, ansvaret för fjärrvärmenätet 
har man valt att styra bolaget mot en kostsam och osäker satsning på koldioxidinfångning. Här 
hade Malmö kunnat göra en verklig skillnad genom att istället prioritera åtgärder som direkt 
påverkar uppvärmningskostnaderna för invånarna. 

Utredningen föreslår vidare att genom Svenska Kraftnät subventionera utbyggnaden av 
väderberoende havsbaserad vindkraft i elområde 4. Att använda offentliga medel för att 
finansiera nätanslutning åt enskilda kraftproducenter är enligt Sverigedemokraternas mening ett 
tveksamt beslut. Elkonsumenterna i elområde 4 har redan betalat höga avgifter, och att 
omfördela dessa medel till elproducenter istället för att återföra dem till konsumenterna vore 
både orättvist och problematiskt. Efter nedläggningen av kärnkraft i elområde 3 och 4 föreslås 
främst väderberoende land- och havsbaserad vindkraft som lösning, vilket innebär en stor 
ekonomisk risk. Att samtidigt föreslå subventionering av stamnätet för dessa vindkraftparker 
visar på en bristande hänsyn till skattebetalarnas intressen. 

Utredningen föreslår också att det nybildade Malmö Energi och Hållbarhet AB får i uppdrag att 
utveckla landbaserad vind- och solkraft. Vi Sverigedemokrater ifrågasätter varför uppdraget 
begränsas till just dessa väderberoende energikällor, istället för att inkludera andra alternativ som 
kan bidra till en stabilare, planerbar och icke väderberoende elproduktion. Sveriges nuvarande 
elområdesindelning har haft negativa konsekvenser och bör omprövas. Kopplingen mellan 
elområde 4 och det tyska samt danska elsystemet, där elproduktionen till stor del är 
väderberoende eller baserad på kolkraft, bör minskas snarare än förstärkas genom nya 
kabeldragningar. Slutligen behöver elnätsavgifterna, särskilt i elområde 4 där E.ON har en 
monopolställning, sänkas kraftigt för att skapa en mer rättvis och hållbar energimarknad. 

Miljönämnden 2025-03-20 

Jenny Bengtsson (SD) 
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Med instämmande av 

Henric Lindau (SD) 
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Bilaga § 52 c 

Reservation 

Ärende: Remiss från kommunstyrelsen om Uppdrag budget 2024- Identifiera och föreslå vilka 
förändringar på energimarknaden som krävs för att de som bor och verkar i Malmö ska få 
rimliga elpriser, MN-2025-681 

Vi instämmer med MF:s svar till yttrande, särskilt kritiken av ett flertal av slutsatserna. Den 
betonar bla att staden måste arbeta för att öka den egna rådigheten över elproduktionen och 
inte bara investera i lagring, staden ska inte heller ställa det svenska el-priset i relation till 
utländska el-prisområden då vi inte satsat på dyr elproduktion, elpriset ska avgöras av 
produktionskostnader i Sverige, av en rimlig avkastningsnivå och vad konsumenter betalar, 
staden också ska satsa på social rättvisa genom förutsägbara priser och framhåller även 
behovet av att en myndighet, alltså inte SVK, ansvarar för detta och styr enligt svenska 
intressen, inte enligt europeiska.  

Men vi vill understryka att elproduktion, lagring och elnät, alla utgör en del av samhällets 
infrastruktur, något vi gemensamt byggt upp utifrån gemensamma behov. Att ersätta rimlig 
avkastning med riskfri löser inte problemet.  Enligt rapport från Miljöförvaltningen ser vi att 
elnätsbolagen, mellan 2012-21, har haft rörelsemarginaler på 20-30 % vilket kan jämföras 
med genomsnittet för samtliga företag, däribland Volvo och H&M, som haft en marginal på 
8% under samma period. På detta sätt har EON 2012-2021, kunnat föra över 75% av vinsten 
till sitt moderbolag i Tyskland, vilket motsvarat 25 miljarder kronor. Därför har vi svårt att se 
vad stadens bolag har att lära av Eon, ett bolag, som trots sina hutlösa marginaler och 
vinstuttag, inte lyckats bygga ut elnätet i enlighet med stadens behov.  

Stadens nystartade elbolag, Malmö Energi och Hållbarhet, har ett samhällsnyttigt och inte ett 
vinstdrivande syfte och denna roll bör synliggöras och förtydligas. 

Vi anser därför att det som tillhör infrastrukturens allra mest centrala delar – elnätet – måste 
ägas av det offentliga och inte det privata, och föreslog följande tillägg:  

 Att Malmös Energi och Hållbarhet bolag kartlägger behovet av nödvändig kompetens
med sikte på att bygga upp och utveckla den internt (adderas under ”avslutande
diskussion” som punkt 5 på sida 2).
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 att bolaget omgående utreder möjligheten att skapa portabla solparker för områden
som väntar på exploatering (adderas till ”Om ökad elproduktion” s.5).

 att bolaget verkar för återkommunalisering av stadens elnät (addera
under ”avslutande diskussion” som punkt 6 på sida 2).

 att stryka punkt 2 under ”Miljönämnden har inga synpunkter (sida 6).

Men eftersom våra tilläggsförslag inte bifölls reserverade vi oss mot beslutet. 

Miljönämnden 2025-03-20 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Gunilla Ryd (V) 
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